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Darłowo, dnia 13 września 2013 roku 
BR.0002.10.2013 
 

Protokół Nr XXXVIII/2013 
z XXXVIII Sesji nadzwyczajnej VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 13 września 2013 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1300, a zakończył o godzinie 1355. 

Nieobecny Pan Jan Małecki – Radny Rady Gminy Darłowo, usprawiedliwiony.  

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XXXVIII sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 13 września 
2013 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo;  
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo;  
Pan Artur Madeła – Radca Prawny; 
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie; 
Zaproszeni goście: 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz – Mieszkanka Gminnego Darłowo; 
Pan Edmund Surdel – Mieszkaniec Gminy Darłowo; 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./ .  
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Przemysława Pociechę. 
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując jednogłośnie: 
14 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował 

obecnych na sesji, że dzisiejsza sesja została zwołana zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia               
8 marca 1990 o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 594) na wniosek 
Wójta Gminy Darłowo. Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że art. 20 ust 3 
cytowanej ustawy obliguje Przewodniczącego Rady do obowiązku zwołania sesji na dzień 
przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Wniosek Wójta Gminy Darłowo                     
o zwołanie sesji nadzwyczajnej został złożony w dniu 11 września 2013 roku w Referacie 
Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Wobec powyższego sesja została zwołana zgodnie                
z obowiązującymi przepisami prawa.  
/wniosek Wójta Gminy Darłowo o zwołanie sesji nadzwyczajnej Rady Gminy stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu/ 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. 

Ad. 1.2. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał obecnym 
że jest to sesja zwołana w trybie nadzwyczajnym, na wniosek, wobec czego dodatkowym 
warunkiem dokonania zmiany w porządku obrad jest przede wszystkim zgoda wnioskodawcy 
na tę zmianę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy Wójt lub 
Radni chcą zgłosić zmiany do porządku obrad.  

Nikt się nie zgłosił.  
Wobec tego Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odczytał 

porządek obrad i poddał go pod głosowanie Rady. 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad. 
1.1. Stwierdzenie quorum. 
1.2. Ustalenie  porządku obrad.  
2. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
a) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Darłowo w części obrębu Nowy Jarosław. Druk Nr 1/2013XXXVIII  
b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok. Druk Nr 2/2013XXXVIII 
3. Zamknięcie obrad. 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XXXVIII Sesję Rady Gminy 
Darłowo. Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Wobec powyższego Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał 
pod głosowanie porządek obrad. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
14 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących”. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że porządek 
obrad został przyjęty jednogłośnie.  
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2.a) 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo w części obrębu Nowy Jarosław. 
Druk Nr 1/2013XXXVIII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo w części obrębu Nowy Jarosław stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                  
z uzasadnieniem oraz analizą zasadności przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w części obrębu Nowy Jarosław oraz stopnia zgodności 
przewidywanych rozwiązań z ustaleniami studium (zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 
marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym).  
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„Uchwała Nr …/…/13 
Rady Gminy Darłowo  
z dnia ………… 2013 r.  

 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo w części obrębu Nowy Jarosław 
 
Na postawie art. 14 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu                                         
i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity: Dz. U. z 2012 r. poz. 647, poz. 951,                
poz. 1445, z 2013 r. poz. 21) Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 
 
§ 1. 1. Przystępuje się do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu położonego w obrębie Nowy Jarosław.  
2. Granice terenu, o którym mowa w ust. 1 oznaczono na załączniku graficznym do niniejszej 
uchwały.  
3. Przedmiotem planu będzie ustalenie zasad zagospodarowania terenu, w tym zakazu 
zabudowy w granicach terenu objętego opracowaniem planu.  
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo.  
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 
Uzasadnienie: 
Rada Gminy podejmuje uchwałę na wniosek Wójta. Wójt zamierza uzupełnić w ustaleniach 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego uwarunkowania wynikających 
z procedowanej w sąsiedztwie zmiany planu pod zespół elektrowni wiatrowych. Lokalizacja 
elektrowni wiatrowej w przedmiotowym planie nie obejmuje obszaru strefy oddziaływania 
elektrowni wiatrowej. Uchwała obejmuje teren, dla którego zapisy planu wprowadzą 
odpowiednie ustalenia w zakresie zagospodarowania terenu, w tym zakaz zabudowy.” 
 
„Analiza zasadności przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w części obrębu Nowy Jarosław oraz stopnia zgodności przewidywanych 
rozwiązań z ustaleniami studium (zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.                
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym).  

1. Analiza zasadności przystąpienia do sporządzenia planu – do opracowania planu dla 
terenu położonego w obrębie Nowy Jarosław przystępuje się na wniosek Inwestora 
realizującego przedsięwzięcie polegające na budowie zespołu elektrowni wiatrowych. 
Inwestycja jest realizowana w części obrębu Nowy Jarosław i Stary Jarosław                       
w granicach Gminy Darłowo, ale ze względu na zasięg jej oddziaływania wymaga 
wprowadzenia stosownych regulacji prawnych.  

2. Analiza stopnia zasadności przewidywanych rozwiązań z ustaleniami studium – 
sporządzenie planu dotyczy terenu oznaczonego w projekcie Studium jako strefa 
oddziaływania elektrowni wiatrowych. Podjęcie uchwały  w sprawie przystąpienia do 
planu będzie zgodne z przyjętą przez Radę Gminy polityką zagospodarowania 
przestrzennego Gminy określoną w studium Gminy.  

3. Zakres prac planistycznych – zakres obszarowy planu obejmuje teren wskazany na 
załączniku graficznym do projektu uchwały, położony w obrębie Nowy Jarosław. 
Przedmiotem planu będzie ustalenie zasad zagospodarowania terenu objętego 
opracowaniem planu, w tym wprowadzenie zakazu zabudowy mieszkaniowej                      
w gospodarstwach rolnych na gruntach rolnych. Rysunek projektu planu zostanie 
sporządzony na kopii mapy zasadniczej 1:1000 pozyskanej z państwowego zasobu 
geodezyjnego i kartograficznego.     Wójt Gminy Darłowo” 
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział następnie, że                        
w sąsiedztwie na działce numer 72/2 w obrębie Nowy Jarosław znajduje się wiatrak, który 
został wybudowany zgodnie z pozwoleniem na budowę, ale jak się okazało z analizy 
oddziaływania na środowisko, że oddziaływaniu będzie podlegał jednak większy obszar niż 
był przyjęty przy pierwotnym ustaleniu. 

Pan Wójt ponadto powiedział, że otrzymał interpelację złożoną przez Pana 
Szewczykowskiego – Sołtysa Barzowic, który prócz przywołania podstawy prawnej                     
i procedur uchwalania planu napisał, że „nie można pozbawiać Radnych komfortu 
psychicznego w podejmowaniu przez nich tak ważnych (bo określających strategię rozwoju 
Gminy) uchwał”. Pan Wójt powiedział, że dlatego będzie też dyskusja na ten temat.  
/Interpelacja/wniosek Pana Piotra Szewczykowskiego z dnia 11 września 2013 roku dot. opracowania planu 
zagospodarowania przestrzennego obrębu: Krupy, Kowalewice, Stary Jarosław, Nowy Jarosław, gm. Darłowo 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 

Kolejną sprawą przy tym jest pismo Gorzyca Wind Invest Sp. z o. o z dnia                           
12 września 2013 roku skierowane do Pana Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo, który       
z kolei zgodnie z zakresem kompetencji przekazał przedmiotowe pismo Wójtowi Gminy. Pan 
Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w tym piśmie napisano, żeby nie 
rozpatrywać tej sprawy w dniu dzisiejszym, wręcz wycofać z porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wprost powiedział, że nie zamierza wycofać 
tego projektu uchwały i chciałby, aby ta uchwała była rozstrzygnięta przynajmniej dzisiaj,                   
a jeśli trzeba będzie powrócić do sprawy w innym czasie to władze są otwarte. Niemniej 
jednak zdaniem Pana Wójta pod względem formalnym sprawę tę należy dzisiaj rozpatrzyć, 
aby nie było zarzutów na brak czynności Wójta, ponieważ sprawa długo leży. Pan Wójt 
powiedział, że sprawa ta nie jest taka prosta jakby się to na pozór wydawało i dlatego też nie 
zamierza wycofać tego projektu uchwały, lecz przekazać do kompetencji Rady, aby rada na 
tym etapie rozstrzygnęła.  
/Pismo Gorzyca Wind Invest SP. z o. o. z dnia 12 września 2013 roku w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo 
w części obrębu Nowy Jarosław stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi w celu przedstawienia opinii Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że Komisja przyjęła 
projekt uchwały do wiadomości. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że Komisja przyjęła projekt uchwały do wiadomości. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy państwo 

radni chcieliby zabrać głos.  
Państwo Radni nie zgłosili się w celu zabrania głosu w dyskusji.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy państwo 

Sołtysi chcieliby zabrać głos.  
Nikt z Sołtysów się nie zgłosił.  
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Mieszkanka Gminy Darłowo zgłosiła się   

w celu zabrania głosu w dyskusji.  
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo – wnioskodawca sesji – powiedział 
panu Jarosławowi Michalskiemu Przewodniczącemu Rady Gminy, żeby umożliwić 
wypowiedzenie się mieszkańcom przy rozpatrywaniu tych uchwał.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Grażynie Marcinkowskiej-Hryckiewicz przy czym prosił, aby Mówczyni wypowiadała się do 
mikrofonu.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Mieszkanka Gminy Darłowo 
wypowiadając się na wstępie podziękowała Panu Przewodniczącemu Rady za zaproszenie jej 
na dzisiejszą sesją pomimo iż jest Ona przeciwnikiem farm wiatrowych. Mówczyni 
podziękowała również za umożliwienie jej zajęcia głosu tutaj. Pani Grażyna Marcinkowska-
Hryckiewicz odczytała pismo, które złożyła do Pana Przewodniczącego Rady.  
/Pismo Pani Grażyny Marcinkowskiej-Hryckiewicz z dnia 13 września 2013 roku w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pod kątem możliwości budowy i lokalizacji nowych 
elektrowni wiatrowych stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/ 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała 
ponadto, że zwraca się do Pana Przewodniczącego i do całej Rady Gminy, aby poważnie się 
jeszcze nad tym zastanowiła. Mówczyni przypomniała, że już raz były pochopnie podjęte 
uchwały wbrew prawu. Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że z pełną 
odpowiedzialnością ma odwagę powiedzieć iż tamte uchwały podejmowane były świadomie, 
dlatego, że Inspektor Ochrony Środowiska napisał oficjalne pismo przed podjęciem tej 
uchwały, że trzeba przeprowadzić te konsultacje społeczne i sporządzić raport. Mówczyni 
powiedziała, że pomimo tego, nie zrobiono tego, lecz zaakceptowano taki stan, jaki był na tę 
chwilę. Mówczyni powiedziała, że prawny stan nie pozwalał, żeby podjąć tę uchwałę na 
tamtą chwilę, a teraz są konsekwencje tego. Mówczyni powiedziała, że jako strona w sprawie 
pozwoleniu na budowę dowiedziała się półtora roku po jego wydaniu. Mówczyni 
powiedziała, że ono gdzieś się pojawiało i znikało. Mówczyni powiedziała, że nie wie 
dlaczego tak trudno dojść do tych wszystkich wiadomości i dlaczego są one tak poufne, 
chociaż nie są tajemnicą, gdyż wszystko dotyczy mieszkańców wsi. Pani Grażyna 
Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała: „Dlaczego o nas bez nas?” Mówczyni pytała dalej, 
dlaczego o tym ma decydować Pan Wójt, który nie mieszka pod wiatrakiem? Mówczyni 
powiedziała, że mieszkańcy wybrali Pana Wójta, żeby działał w ich imieniu? Następnie Pani 
Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że nie widzi radnych, którzy bardzo 
zastanawialiby się nad tym co się dzieje wokół. Mówczyni powiedziała, że nie wie jak ta 
Rada postąpi, ponieważ nie miała jeszcze przyjemności słyszeć. Przy tym powiedziała, że 
poprzednia rada nie wychodziła do swoich wyborców i nie zastanawiała się nad tym, nad 
czym głosuje. W związku z tym mówczyni dalej wymieniała, że przez to miedzy innymi jest 
zablokowany rozwój przedsiębiorczości miejscowych przedsiębiorców w Gminie. Pani 
Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała dlaczego pozwala się tutaj budować dla 
obcego kapitału, mało tego – dla zagranicznego kapitału. Mówczyni zapytała czy dla tego 
podatku, dla tych paru srebrników? Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, 
że tutejsi przedsiębiorcy więcej płacą kapitału przy rozwoju, ale teraz nie będą mogli się 
rozwijać zarówno oni, jak i gospodarze. Mówczyni ponadto zapytała kto tu przyjedzie 
wypoczywać? Następnie wskazała, że jest to dopiero początek tych wiatraków, gdyż dopiero 
są od roku. po czym zapytała co będzie później? Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz 
powiedziała, że jeżeli pozwoli się utworzyć strefę wiatrakową, to tu będzie jedna wielka 
fabryka energii, a nie agroturystyka. Przy tym Mówczyni podkreśliła w jak bogatej Gminie 
mieszkamy, w której tylko ciągle się słyszy o braku pieniędzy. Mówczyni powiedziała, że 
Gmina Darłowo jest jedną z najbogatszych gmin, a ciągle na wszystko jej brakuje. Mówczyni 
powiedziała, że daje to wszystko do myślenia. Mówczyni zapytała dlaczego jest coraz mniej 
pieniędzy w Gminie, że na wszystko brakuje? Następnie powiedziała, że będzie ich co raz 
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mniej. Mówczyni powiedziała, że wiatraki tych problemów też nie rozwiążą. Następnie 
zapytała co byśmy robili, gdyby nie było tych wiatraków?  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz na temat wiatraków powiedziała, że one po 
prostu nam wszystkim szkodzą. Następnie powiedziała, że swoje gospodarstwo budowała 40 
lat, a dzisiaj okazuje się, że nie potrzebnie, gdyż dostała odmowę od Francuzów, od Belgów, 
że nie przyjadą tutaj. Mówczyni powiedziała, że ma to na piśmie. Mówczyni powiedziała, że 
jest w połowie, gdyż jedno jest już gotowe i dostała odmowę, ponieważ oni nie przyjadą tutaj 
wypoczywać pod wiatrakami. Mówczyni zapytała dlaczego mieszkańcom się gotuje taki los. 
Mówczyni powiedziała, że cierpią wszyscy. Następnie zapytała w imię jakiej idei? Mówczyni 
powiedziała, że w Starym Jarosławiu stworzono Getto, ponieważ miejscowość otoczona jest 
wiatrakami, a mieszkańcy czuja się tak jakby startował samolot, który nie może wystartować, 
który ciągle jest na rozbiegu i nigdy nie wystartuje. Pani Grażyna Marcinkowska-
Hryckiewicz powiedziała, że bardzo prosi zastanowić się nad tym. Ponadto dodała, że ta 
uchwała w świetle prawa i tak będzie do obalenia, więc nie wie po co głosować nad uchwałą, 
która będzie do obalenia. Mówczyni powiedziała, że już teraz tak nie będzie kiedy to ufała 
zarówno panu Wójtowi, jak i innym ludziom. Przy tym powiedziała, że wydano pozwolenia 
na budowę w między czasie, gdy ona obaliła uchwałę. Mówczyni powiedziała, że teraz będzie 
się toczyć proces o nowe pozwolenia na budowę. Mówczyni powiedziała, że wygrała sprawę 
w Warszawie, przy czym sąd przychylił się do tego, że tak nie może się ostać. Nie może być, 
że strony nie uczestniczą w pozwoleniu na budowę i będzie się toczyć nowe postępowanie na 
budowę. Mówczyni zapytała na jakiej podstawie stoją wiatraki, po czym odpowiedziała, że na 
podstawie tego, że był przez chwilę tam plan zagospodarowania. Mówczyni powiedziała, że 
w tej chwili go nie ma, a postępowanie będzie się toczyło teraz, kiedy go nie ma. Mówczyni 
zapytała wiec jakie mogą być rozstrzygnięcia? Następnie odpowiedziała, że bardzo trudne. 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że zostały wydatkowane wielkie 
pieniądze i nie wiadomo co z tym zrobić teraz, bo są i prawnie i nieprawnie, bo planu nie ma 
uchwalonego, bo żeby uchwalić plan to zgodnie z ustawa muszą się odbyć konsultacje 
społeczne. Mówczyni powiedziała, że te konsultacje społeczne choć minęło już tyle czasu 
cały czas się nie odbywają. Mówczyni powiedziała, że cały czas robi się to poza plecami. 
Mówczyni podziękowała za uwagę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Przemysławowi Pociecha Radnemu Rady Gminy Darłowo.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że czasami 
mało mówi, ale dzisiaj chciałby parę zdać powiedzieć na ten temat przed przystąpieniem lub 
nie przystąpieniem w podjęciu tej uchwały. Pan Radny powiedział, że niektóre spostrzeżenia                    
i uwagi zapewne się powtórzą w świetle tych, które Pani Marcinkowska przedstawiła. Pan 
Przemysław Pociecha podkreślił, że żeby podjąć tak bardzo ważną decyzję to powinna być 
ocena planu zagospodarowania przestrzennego pod kontem chociażby nawet opłacalności dla 
Gminy i oddziaływania na mieszkańców lokalnych. Pan radny powiedział, że tego jednak nie 
było. Następnie dodał, że jako Radni wszyscy tutaj nie muszą się znać na wszystkim, dlatego 
niejako nie mają możliwości być przekonanym, że robią dobrze, ponieważ mogą czasami 
nieświadomie popełnić błędy. Pan Przemysław Pociecha powiedział, że dlatego radni powinni 
mieć możliwość konsultacji z organem doradczym jakim jest chociażby komisja 
architektoniczno-urbanistyczna. Pan radny powiedział, że jeśli taki konsultacje by się odbyły, 
to z pewnością mieliby obszerniejszą wiedzę w tym temacie, co wiązałoby się z tym, że ze 
stuprocentową pewnością mogliby powiedzieć „tak” lub „nie”. Pan radny Przemysław 
Pociecha powiedział, że wiadomo już też, że dla tego obszaru już raz został opracowany plan 
zagospodarowania przestrzennego pomimo wielu skarg i odwołań, co jednocześnie było 
kosztowne dla Gminy Darłowo. Mówca powiedział, że jako Radni nie chcą zrobić kolejnego 
błędu by po raz kolejny się skompromitować, więc muszą być przekonani w stu procentach                
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o tym, że podejmują uchwałę zgodną z prawem. Mówca powiedział także, że radzi                            
wszystkim aby się nad tym zastanowić jeszcze raz.  

Pan Radny Przemysław Pociecha zwrócił się z prośbą zarówno do Pana Wójta, jak                  
i do Pana Mecenasa o zapewnienie jaki jest stan prawny, żeby każdy wiedział, że to się 
wszystko odbywa zgodnie z prawem, aby zrobić dobry krok do przodu. Pan Przemysław 
Pociecha powiedział, że nie może być tez tak, że plan uchwalany jest pod jednego inwestora, 
ponieważ zasadny uczciwej konkurencji nakazują, że dzięki temu, że jest inny inwestor 
Gmina może pozyskać lepsze oferty dla Gminy, albo poszczególnych miejscowości, dla 
wszystkich sołectw. Mówca powiedział, że teraz jest moment przed podjęciem tej uchwały, 
żeby rozwiać wszystkie wątpliwości, uwagi, zastrzeżenia zanim ta uchwała zostanie podjęta. 
Pan radny powiedział, że taka uchwała jego zdaniem nie powinna być przedmiotem obrad 
dzisiejszej sesji w trybie nadzwyczajnym. Pan Przemysław Pociecha poprosił o pomoc 
prawną zadając pytanie czy dotychczasowa procedura ważna jest w świetle prawa. Ponadto 
Pan Przemysław Pociecha zapytał obecnych Pań i Panów Radnych czy wcześniej spotkali się 
z informacją, że będzie zmiana planu. Pan radny powiedział, że zgadza się z tym jednak, że 
takiej informacji nie było. Następnie podał, że ustawa wyraźnie mówi o tym, że taka 
informacja powinna być. Pan Radny Przemysław Pociecha powiedział, że prosi                                        
o dostrzeżenie tej nieprawidłowości jaką jest brak regulaminu określającego tryb działania 
Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej. Mówca powiedział, że każdy z nas jest zaganiany    
i czasami można różne decyzje podjąć, nie każdy jest idealny. Mówca powiedział do Pana 
Wójta, że nikt nie chce konfliktu ani z Wójtem ani z poszczególnymi osobami, i chodzi tylko 
o zgodę jeśli rada ma podejmować tak ważną decyzję w sprawie Gminy, która określa 
strategię, to konieczna jest opinia Komisji Architektoniczno-Urbanistycznej. Pan Przemysław 
Pociecha powiedział, że kolejna uwaga dotyczy tego, że powinna być prognoza 
oddziaływania na środowisko dla przyszłych elektrowni wiatrowych z uwzględnieniem 
obecnych. Mówca powiedział, że zespół doradczy powinien takiej informacji udzielić. Pan 
Przemysław pociecha podkreślił, że wielokrotnie na sesji były zgłaszane zastrzeżenia od 
lokalnych mieszkańców odnośnie oddziaływania elektrowni wiatrowych na swoje domostwa, 
lub sąsiadów. Pan radny zwrócił także uwagę na podatek, żeby nie był w konsekwencji                            
z jakiegoś względu zróżnicowany, żeby nie było później takich problemów, inwestor 
rozdziela fundamenty od wieży aby zaniżyć po prostu podatek od nieruchomości. Mówca 
powiedział, że plan nie jest uchwalany pod inwestora, ponieważ Gmina jest Gospodarzem                 
i nie może wodzić się za nos, więc radni powinni mieć odpowiednią władzę żeby to 
ustanowić.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Górskiemu Sołtysowi Sołectwa Dąbki.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że podziękował za udzielenie mu 
głosu i powiedział, że chciałby uczulić wszystkich, że „my nie jesteśmy w stanie zapanować 
nad wszystkim. Nikt nie jest Alfą i Omegą”. Pan Sołtys powiedział, że na tej sali obrad 
budowano już między innymi elektrownię atomowa i wiele innych historii, mówili o wielu 
bardzo skomplikowanych rzeczach, które są poza ludzkim zasięgiem, ponieważ człowiek nie 
jest Alfą i Omegą. Pan Jan Górski powiedział, że nie chciałby, żeby na tej sali odbywały się 
tak emocjonalne wystąpienia sięgające zenitu. Mówca powiedział, że jest zawsze czas na to, 
żeby podyskutować. Pan Jan Górski zapytał Pana Wójta o co chodzi w Barzowicach.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos. Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Wójtowi.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie zamierza 
przekazywać podjęcia tej uchwały i jako pracownik Urzędu chciałby wyjaśnić, że jest to 
dopiero początek sprawy zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 
Pan Wójt powiedział, że uchwała w szczególności dotyczy powiększenia obszaru 
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oddziaływania wiatraka, przy czym nie będzie można dokonywać zagospodarowania terenu 
poprzez zamieszkanie. Pan Wójt powiedział, że jest Komisja Architektoniczno-
Urbanistyczna, która składa się z ludzi z zewnątrz. Pan Wójt powiedział, że ta Komisja miała 
wiele uwag do wniosku, do propozycji projektanta, dlatego tez ta sprawa nie była przez długi 
czas przedstawiana gdyż trzeba było to wyjaśnić. Pan Wójt powiedział, że zgodnie z prawem 
i z wytycznymi, zgodnie z rozporządzeniami są to sprawy związane z oddziaływaniem na 
środowisko, a finałem jest decyzja. Pan Wójt powiedział, że trzeba określić, czy jest wola 
taka, żeby przystępować do tej sprawy. Po drugie pozwolenia na budowę wydaje Starostwo 
po przyjęciu i zatwierdzeniu oraz spełnieniu procedury związanej ze zmianą planu 
zagospodarowania przestrzennego. Pan Wójt nawiązał swoją wypowiedź do pisma 
otrzymanego od Pana Piotra Szewszykowksiego w sprawie planu zagospodarowania 
przestrzennego. Za zgodą autora pisma Pan Wójt odczytał treść pisma. Pan Wójt 
odpowiedział, na przedmiotowe pismo, w części dotyczącej powołania Komisji 
Architektoniczno-Urbanistycznej, że owa Komisja powołana jest zarządzeniem. Pan Wójt 
powiedział, że prawdą jest jak wskazano w piśmie, że rada podjęła uchwałę Nr 
XXII/180/2012 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu Krupy, Kowalewice, Stary Jarosław, Nowy 
Jarosław. Niemniej jednak Pan Wójt powiedział, że ta sprawa nadal trwa, a żeby się 
zakończyła, to końcowym rezultatem będzie posiedzenie Rady, na którym będą 
przedstawione dokumenty sporządzone przez projektanta i wówczas będzie też zastosowana 
formuła konsultacji. Po całkowitym przeczytaniu pisma Pan Wójt powiedział, że będzie 
opublikowana procedura, aby każdy mógł się z tym zapoznać.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji.  

Nikt więcej nie zabrał głosu w dyskusji.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku głosów 

w dyskusji, zamknął dyskusję. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
0 głosami za, przy  
14 głosach przeciw, i  
0 głosach wstrzymujących, 
nie podjęła uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo w części obrębu Nowy Jarosław. 
Na tym punkt zakończono. 
 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok.                
Druk Nr 2/2013XXXVIII 

Ad. 2.b)  

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 10 
do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zanim przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem pozwolił sobie przeczytać ad. 2 uzasadnienia do wniosku o zwołanie 
dzisiejszej sesji w trybie nadzwyczajnym. Ponadto pan Wójt powiedział, że kiedyś odbyła się 
sesja Rady Gminy w miejscowości Jeżyczki na wniosek w sprawie związanej z likwidacją 
szkół i tam zmniejszano budżet między innymi przesuwając te środki głównie żeby skierować 
między innymi na sprawy remontu dróg.  Pan Wójt powiedział, że 475 500,00 zł głównie są 
na podstawowe działania, czyli po pierwsze na remont szkół i po drugie na bieżące 
funkcjonowanie. Pan Wójt powiedział, że w tej chwili z tych pieniążków, które pozostały po 
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Zespole Szkół, to można uregulować remonty i pierwszy miesiąc wrzesień, ale następne 
miesiące są jeszcze za pasem. Pan Wójt powiedział, że inne kwoty, które można w jakiś 
sposób przeznaczyć to można wziąć z pozycji niewykorzystanych dotychczas ale do tego 
potrzebne jest dokładne rozliczenie finansowe.   

 
„Uchwała Nr…………2013 
Rady Gminy Darłowo  
z dnia ………… 2013 r.  

 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo. 
 
Na postawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym /tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 594/ oraz art. 211 ust. 4 i art. 212 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 r. o finansach publicznych / Dz. U. Nr 157, poz. 1240 z późniejszymi zmianami/, po 
wysłuchaniu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu – rada Gminy uchwala co 
następuje: 

§ 1. 
Zmniejszyć wydatki Gminy Darłowo o kwotę                                                       475 500,00 zł 
- Dz. 600, rozdz. 60016 § 4270                                                                               475 500,00 zł 
drogi publiczne gminne- zakup usług remontowych  

§ 2. 
Dokonać zwiększenia wydatków w budżecie Gminy na 2013 rok zgodnie z załącznikiem Nr 1 
do niniejszej uchwały.  

§ 3. 
Budżet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami: 

1) Dochody                                                                                                 42 832 042,01 zł 
w tym: zadania zlecone                                                                            3 512 143,73 zł 

2) Wydatki                                                                                                  40 376 042,01 zł 
w tym: zadania zlecone                                                                            3 512 143,73 zł 

3) Nadwyżka w kwocie                                                                                2 456 000,00 zł 
którą przeznacza się na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów. 

§ 4. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo.”  
 

Załącznik Nr 1 do uchwały Nr … 2013 
Rady Gminy Darłowo  
z dnia ……………2013 r.  

 
Zwiększenie wydatków 
Dz. Rozdz. § Treść Zwiększenia 
801   OŚWIATA I WYCHOWANIE  
 80101  Szkoły Podstawowe  274 492 
  3020 Wydatki osobowe nie zaliczane do wynagrodzeń  10 200 
  4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 84 842 
  4110 Składniki na ubezpieczenia społeczne 11 300 
  4120 Składniki na Fundusz Pracy 1 580 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia 50 000 
  4260 Zakup energii 5 000 
  4270 Zakup usług remontowych 103 000 
  4280 Zakup usług zdrowotnych 200 
  4300 Zakup usług pozostałych 5 000 
  4350 Zakup usług dostępu do sieci Internet 310 
  4360 Opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych świadczonych w ruchomej 250 
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publicznej sieci telefonicznej 
  4370 Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych świadczonych w r 

publicznej sieci telefonicznej 
350 

  4410 Podróże służbowe krajowe 2 000 
  4430 Różne opłaty i składki 460 
 80103  Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych 25 308 
  3020 Wydatki osobowe niezaliczane do wynagrodzeń 600 
  4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 17 000 
  4110 Składki na ubezpieczenia społeczne 1088 
  4120 Składki na Fundusz Pracy 300 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia 1 500 
  4260 Zakup energii 1 000 
  4280 Zakup usług zdrowotnych 500 
  4300 Zakup usług pozostałych   1 000 
  4350 Zakup usług dostępu do sieci Internet 500 
  4370 Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych świadczonych w 

stacjonarnej publicznej sieci telefonicznej 
500 

  4410 Podróże służbowe krajowe 300 
  4430 Różne opłaty i składki 1020 
 80110  Gimnazja 175 700 
  3020 Wydatki osobowe niezaliczane do wynagrodzeń 3 000 
  4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 60 000 
  4110 Składki na ubezpieczenia społeczne 15 000 
  4120 Składki na Fundusz Pracy 1 200 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia 27 000 
  4260 Zakup energii 1 000 
  4270 Zakup usług remontowych 62 500 
  4280 Zakup usług zdrowotnych 1 900 
  4300 Zakup usług pozostałych 3 500 
  4350 Zakup usług dostępu do sieci Internet 100 
  4360 Opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych świadczonych w ruchomej 

publicznej sieci telefonicznej 
250 

  4410 Podróże służbowe i składki 200 
  4430 Różne opłaty i składki 50 
   OGÓŁEM 475 500 
 
Uzasadnienie: 
Do zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok. 
Proponuje się  
1. Zmniejszyć wydatki w kwocie                          475 500,00 zł 
z usług remontowych na drogach gminnych 
2. Zwiększyć wydatki na funkcjonowanie:           250 000,00 zł 
- szkoły podstawowej w Dąbkach                                                                            131 492,00 zł 
- oddziału przedszkolnego przy szkole podstawowej w Dąbkach                              25 308,00 zł 
- gimnazjum w Dąbkach                                                                                            93 200,00 zł 
Ponadto zwiększyć wydatki:                                  225 500,00 zł 
W Szkole Podstawowej w Dąbkach z przeznaczeniem na:  
- prace remontowe w szkole podstawowej w Dąbkach                                             55 000,00 zł 
- remont instalacji elektrycznej w SP Dąbki                                                             21 000,00 zł 
- prace hydrauliczne w szkole podstawowej w Dąbkach                                          27 000,00 zł 
- zakup wyposażenia klas w szkole podstawowej w Dąbkach                                   40 000,00 zł 
W gimnazjum w Dąbkach z przeznaczeniem na: 
- prace budowlane pomieszczeń szkolnych                                                               35 000,00 zł 
- prace remontowe instalacji hydraulicznej                                                              11 500,00 zł 
- prace związane z naprawa instalacji elektrycznej                                                  16 000,00 zł 
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- zakup wyposażenia dla gimnazjum                                                                         20 000,00 zł 
Ogółem   475 500,00 zł” 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
niejednogłośnie negatywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi w celu przedstawienia opinii Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest negatywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Początkowo nikt się nie zgłosił, więc pan Przewodniczący powiedział, że nikogo nie 

widzi chętnego do udziału w dyskusji. W tym czasie Pan Jan Górski chciał powiedzieć tylko 
jedno zdanie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie jest 
przeciwny przeniesieni tych środków finansowych, ale jednak nie z tego paragrafu: drogi. Pan 
Jarosław Michalski powiedział, że od trzech lat rada co roku na drogi przeznaczała kwoty 
pieniędzy i co roku były jednak przesunięcia tych pieniędzy. Mówca wskazał, że w tym roku 
udało się wyegzekwować trochę tych płyt na te drogi i w jakiś sposób poprawiać i w tej 
chwili jak się z tego zabierze, to w konsekwencji może być tak, że płyty zostaną nieułożone, 
poza tym też utrzymanie bieżące, czyli drogi nie odśnieżone. Pan Jarosław Michalski w 
związku z tym zaproponował przesunąć te pieniądze, spotkać się z Komisją Gospodarki 
Gminnej, Finansów i Budżetu i poszukać innych paragrafów, skąd te pieniążki można znaleźć 
na to zadanie.  

 Pan Jarosław Michalski udzielił głosu Panu Janowi Górskiemu Sołtysowi Sołectwa 
Dąbki.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że wycofuje swój głos.  
Pan Jarosław Michalski udzielił głosu Panu Piotrowi Skoczek Sołtysowi Sołectwa 

Dobiesław.  
Pan Piotr Skoczek Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedział, że jako sołtys popiera Pana 

Przewodniczącego.  
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo również poparła wypowiedź pana 

Jarosława Michalskiego, przy czy powiedziała jeszcze, że płyty leżą od czterech, pięciu lat, 
poza tym pieniądze sołeckie są nie wykorzystane, i wioska Cisowo jest zbulwersowana.  

Nikt więcej nie zabrał głosu w dyskusji.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wobec braku głosów 

w dyskusji, zamknął dyskusję. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością, 
1 głosem za, przy 
13 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymującym, 
nie podjęła uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok. 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 3.
Zakończenie sesji. 

  

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XXXVIII Sesji VI kadencji 
Rady Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1355 w dniu 13 września 2013 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się plik zapisany na płycie DVD. 
 

Przewodniczący 
Obradom przewodniczył: 
Rady Gminy Darłowo 

Sekretarz obrad
Jarosław Michalski 

:  
Radny Rady Gminy Darłowo 
Przemysław Pociecha 
 

Iwona Kowalska  
Protokół sporządziła: 
Kierownik Referatu Samorządowego – Biura Rady Gminy  
 


